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Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

4/2023.  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült: 2023. május 23-án 10.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

 

Ülés helye: Bánk Község Önkormányzata, 2653 Bánk, Hősök tere 11., Polgármesteri iroda 

 

Az ülés vezetője:    Torma Andrea polgármester 

 

Jelen vannak:     Torma Andrea  polgármester  

                                  Hákli Tibor  alpolgármester 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

 Hugyecz Enikő képviselő 

 Ivanics András képviselő 

 Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

 Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

 
 

Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm a megjelent képviselőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így az ülés 

határozatképes és azt megnyitom.  

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Hákli Tibor alpolgármestert. 

 

A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyét 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egyebekben szeretnék majd egy témát megbeszélni veletek. 

 

A képviselő-testület - egyhangúan elfogadva - az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

Napirend  

 

Tájékoztatás az elmúlt ülés óta történt eseményekről, a határozatok végrehajtásáról 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

1. Az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének módosítása 

A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

2. Beszámoló az Önkormányzat 2022. évi gazdálkodásáról 

Beszámoló a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről és gazdálkodásáról 

2022. évi összefoglaló belső ellenőrzési jelentés 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

3. Közterületek és a Bánki-tó használatáról szóló önkormányzati rendelet módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

4. Viziszínpad lelátó felújítása-közbeszerzési döntéshoztal 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

5. Beszerzési szabályzat felülvizsgálata 

              Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

6. Magyar Falu Program Út, híd, járda építése/felújítása- pályázati lehetőség 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

7. Szlovák Tájház ingyenes önkormányzati tulajdonba vétele 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 
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8. Iskolakezdési és óvodáztatási támogatás 

 Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

9. Közterület-használat iránti kérelem 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

10.   Bánk község településrendezési eszközeinek módosítása (Bánk 96 hrsz.-ú temető parkoló) - települési 

főépítész feljegyzésének elfogadása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

11.    Beszámoló a Törpe Óvoda működéséről, az óvodai nevelési tevekénységről, valamint a 2023/2024. nevelési 

év előkészületeiről 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

12. A Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség és a Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi 

beszámolója 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

13. Beszámoló a Balassi Bálint Megyei Könyvtár Könyvtárellátási Szolgáltató Rendszerének 2022. évi munkájáról 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

14. Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatinak ellátásáról 

  Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

15. Beszámoló az önkormányzat szociális ellátásairól 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

16. „Békepárti határozat” támogatása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

17. Strandon új beléptetőrendszer kiépítése (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

18. Egyebek 

 

 

 

Napirend előtt 
 

Torma Andrea polgármester 

Megkaptátok a határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatót. Ezzel kapcsolatban van-e kérdés?  

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés nem volt.  

 

Torma Andrea polgármester 

Aki elfogadja a napirend előtti tájékoztatást kérem, kézfeltartással jelezze! 

 

A képviselő–testület 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta a napirend előtti tájékoztatást. 

 

 

 

1. Napirend Az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének módosítása 

 A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének módosítása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének módosításával kapcsolatos előterjesztéssel és rendelet-tervezettel 

kapcsolatban van kérdés, észrevétel, hozzászólás? Szintén ehhez a napirendhez tartozik a Közös Önkormányzati Hivatal 

2022. évi költségvetésének módosítása. Ezzel kapcsolatban van kérdés, észrevétel, hozzászólás? 
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Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének módosításáról szóló előterjesztett rendelet-tervezetet, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

4/2023. (V.23.) önkormányzati RENDELETE 

 

az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 

2022. évi költségvetésének módosításával, és elfogadja az erről szóló előterjesztett határozati javaslatot, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

42/2023. (V.23) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Borsosberényi Közös 

Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének módosítását 69.414.869 Ft főösszeggel 

elfogadja.  

 

A költségvetés 69.414.869 Ft főösszegén belül a Borsosberényi Közös Önkormányzati 

Hivatal kiemelt előirányzatainak összege: 

 

Kiadások: 

személyi juttatások  57.800.956 Ft 

törvény szerinti illetmények 46.078.459 Ft, 

céljuttatás   2.680.000 Ft, 

végkielégítés   1.485.000 Ft, 

béren kívüli juttatás   2.088.000 Ft, 

közlekedési költség térítés   1.893.000 Ft, 

egyéb személyi juttatás   2.595.411 Ft, 

külső személyi juttatás      981.086 Ft. 

munkaadót terhelő járulékok    7.489.410 Ft 

dologi kiadások    3.847.424 Ft 

működési célú támogatások államháztartáson kívülre      100.173 Ft 

beruházások      176.906 Ft 

 

Bevételek: 

működési célú támogatások államháztartáson belülről 4.369.963 Ft 

működési bevétel           678 Ft 

felhalmozási célú támogatások államháztartáson belülről    176.906 Ft 

finanszírozási bevétel pénzmaradványból    276.322 Ft 

finanszírozási bevétel irányító szervtől 64.591.000 Ft. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester  

 

 

2. Napirend Beszámoló az Önkormányzat 2022. évi gazdálkodásáról 

 Beszámoló a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről és 

gazdálkodásáról 
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Torma Andrea polgármester 

Az Önkormányzat 2022. évi gazdálkodásáról szóló beszámolóról, másnéven zárszámadásról szintén rendeletet kell 

alkotnunk. Ezzel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, hozzászólás? 

 

Ivanics András képviselő  

Szépek voltak a bevételek, a strandbevétel, ha jól láttam 26 millió forint volt. Azt tudjuk, hogy ezzel szemben mennyi 

volt a kiadás? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető  

Ezt most nem fogom tudni megmondani. De ha jól emlékszem, erről már volt szó a szezont követően. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, beszéltük, hogy szeretnénk látni egyszer egy olyan kimutatást, hogy mennyi a bevétel és a kiadás a strandon. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt azért nem tudjuk így megmondani, mert kiadási típusonként történik a könyvelés. Tételenként kellene kigyűjtenie a 

Klárinak a bevételeket és kiadásokat ahhoz, hogy ezt pontosan meg tudjuk mondani. A kiadásként jelentkezik az is, 

hogy az adott évben mennyit forgattunk vissza, például eszközbeszerzésre, ami több évet szolgál ki. Tavaly is vettünk 

eszközöket a strandra. Vagy például a vízkezelés is közvetve a strand kiadása. Arról nem beszélve, hogy a pályázat miatt 

veszteségesnek kell lennie. További kérdés? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 

hogy Bánk Község Önkormányzata 2022. évi költségvetésének teljesítéséről szóló rendelet-tervezetet az előterjesztettek 

szerint elfogadjuk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A képviselő-testület megtárgyalta az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének teljesítéséről szóló előterjesztést és 

rendelet-tervezetet, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

5/2023. (V.23.) önkormányzati RENDELETE 

 

az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének teljesítéséről 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi 

 

 

Torma Andrea polgármester 

A beszámoló részét képezi a Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi gazdálkodásáról és tevékenységéről szóló 

beszámoló is. Ezzel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 

hogy a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi gazdálkodásáról és működéséről szóló beszámolót, ezen 

belül a bevételek teljesítését 69.414.000 Ft-tal, a kiadások teljesítését 65.095.000 Ft-tal elfogadjuk, és elfogadja az erről 

szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület megtárgyalta a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi működéséről és 

gazdálkodásáról szóló beszámolót, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a 

következő határozatot: 

 

43/2023. (V.23) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Borsosberényi Közös 

Önkormányzati Hivatal 2022. évi gazdálkodásáról szóló beszámolót elfogadja.  

 
A költségvetés 2022. évi teljesítését 69.414 ezer Ft bevétellel, ezen belül: 

a) Működési célú támogatások államháztartáson belülről    4.547 ezer Ft, 
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b) Finanszírozási bevétel     64.867 ezer Ft 

bevétellel jóváhagyja. 

 

A költségvetés 2022. évi teljesítését 65.095 ezer Ft kiadással, ezen belül: 

a) Személyi jellegű kiadás     54.888 ezer Ft, 

b) Munkaadókat terhelő járulékok      6.691 ezer Ft, 

c) Dologi kiadások        3.339 ezer Ft, 

d) Beruházások            177 ezer Ft 

kiadással jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:  jegyző 

 

 

Torma Andrea polgármester 

A belső ellenőrzési jelentéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, vélemény, hozzászólás? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk Bánk Község Önkormányzata 2022. évre vonatkozó éves összefoglaló belső ellenőrzési jelentését, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület megtárgyalta az éves összefoglaló belső ellenőrzési jelentést, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül meghozta a következő határozatot: 

 

44/2023. (V.23) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2022. évre 

vonatkozó éves belső ellenőrzési jelentését tudomásul veszi és elfogadja. 

 

Felelős: polgármester, jegyző 

Határidő: folyamatos 

 

 

 

3. Napirend A közterület és a Bánki-tó használatáról szóló önkormányzati rendelet módosítása 
 

 
Torma Andrea polgármester 

A közterületek és a Bánki-tó használatáról szóló önkormányzati rendelet módosítása röviden összefoglalva arról szól, 

hogy töröljük a rendelet 1. mellékletét, amely a közterület használat iránti kérelem kötelező tartalmi elemeit tartalmazza, 

és rendszeresítünk egy formanyomtatványt, amin azok az adatok is szerepelnek, amelyek a számlázáshoz kellenek, mert 

eddig ezt külön kellett beszerezni a kérelmezőktől. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, azt néztem, hogy a rendeletben nincs benne, hogy mit kell tartalmaznia a kérelemnek, de így már értem, hogy azért 

nincs benne, mert lesz egy külön formanyomtatvány. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, a Dettinél van a nyomtatvány, meg tudjátok nézni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző megmutatja a képviselő-testület tagjainak a közterület-használat iránti kérelem 

benyújtására szolgáló új formanyomtatványt. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ez egy sokkal bővebb adattartalmú, érthetőbb, átláthatóbb nyomtatvány, amit mind a gazdálkodó szervezetek, mind az 

egyéni vállalkozók, mind pedig a magánszemélyek egyszerűbben ki tudnak tölteni. Sokkal egyértelműbb, mint a korábbi 

verzió. 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor a közterület-használati díjak mértékét nem módosítjuk, csak ezt? 

 

Torma Andrea polgármester 

A közterület-használati díjak mértéke nem változik. Tavaly novemberben döntöttünk egyes közterület-használati díjak 

emeléséről. 2023. január 1-jétől alkalmazzuk az új díjakat. 

Az új nyomtatvány elérhető lesz a honlapunkon, onnan bárki letöltheti. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

közterületek és a Bánki-tó használatáról szóló önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet tervezetet az 

előterjesztettek szerint elfogadjuk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A képviselő-testület megtárgyalta a közterületek és a Bánki-tó használatáról szóló önkormányzati rendelet módosításáról 

szóló előterjesztést és rendelet-tervezetet, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan 

megalkotta a következő rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

6/2023. (V.23.) önkormányzati RENDELETE 

 

a közterületek és a Bánki-tó használatáról szóló önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi 

 

 

 

4. Napirend Viziszínpad lelátó felújítása - közbeszerzési döntéshozatal  
 

 

Torma Andrea polgármester 

Tegnap kaptuk meg és küldtük ki Nektek a bíráló bizottság döntés előkészítő javaslatát. Láttátok a beérkezett 

ajánlatokat. A bírálóbizottság döntési javaslatában a Boltív Bau Kft. mint az összességében legelőnyösebb és árban is a 

legelőnyösebb ajánlat elfogadását javasolja. A Boltív-Bau Kft ajánlata szerint nettó 20.709.186 Ft, azaz bruttó az 

26.300.666 Ft lesz a beruházás teljes költsége. Ez azt jelenti, hogy bruttó 3.682.032 Ft-tal kell megemelnünk az erre 

biztosított forrást. Ennél a projek-elemtnél meg tudjuk azt tenni - bár még nem adott végleges választ a 

projektmenedzser - és a pályázati támogatásból tudjuk finanszírozmi ezt az összeget, olyan értelemben, hogy át tudunk 

csoportosítani forrást a projekt egyes költségsorai között. Maradvány összeg jelentkezik a tervezési díjnál, valamint a 

közbeszerző vállalkozási díjánál is, továbbá az illegális hulladéklerakók megszüntetésére kapott összegből is van 

megtakarításunk. Számításaim szerinta szükséges többlet összeg ezekből a megtakarításokból össze fog jönni, csak azért 

nem tudom még megmondani a pontos számot, mert a projektmenedzser most fogja elkészíteni az első beszámolót, amit 

június közepéig kell benyújtani, és abban fog pontosan látszódni, hogy mennyi lesz az az összeg, amit majd át tudunk 

csoportosítani. Én úgy gondolom, hogy ezt a plusz 3.682.032 Ft-ot most be tudjuk vállalni a pályázat terhére, de 

onnantól kezdve a másik két projek-elemtnél már bajban leszünk, ha magasabb összegű ajánlat érkezik be, mint a 

pályázati terv, mert már nem lesz megtakarításunk. Ezért a másik két projekt kapcsán azt beszéltük meg a 

közbeszerzőkkel, hogy feltételes közbeszerzést fogunk meghirdetni, ami egyben azt is jelenti, hogy nagyon hosszú lesz 

az eljárás, tehát nagyon sokára lesz, mire megkezdődhet a kivitelezési munka, ha összejön rá a pénz. A feltételes 

közbeszerzés azt jelenti, hogy nem nyilatkozunk úgy, mint ennél a közbeszerzésnél, hogy megvan rá a fedezet, csak a 

pályázati támogatás összegéről tudunk nyilatkozni, és ha annál nagyobb összegű ajánlat érkezik, akkor csak akkor tudjuk 

érvényessé minősíteni azt a közbeszerzési eljárást, ha az a bizonyos feltétel, amit mi szabunk, teljesül. Ez a feltétel pedig 

az, hogy a beérkezett legjobb érvényes ajánlat alapján be kell adnunk egy pótlólagos támogatási kérelmet, hogy 

megemeljék a támogatási összeget, aminek viszont kb. 4-6 hónap az átfutási ideje. Tehát addig állni fog a 

közbeszerzésünk, vagyis pontosabban a szerződést addig nem tudjuk megkötni, amíg nincs meg a fedezet. Ha 

meglesznek az ajánlatok és megkapjuk a pótlólagos támogatást, örülünk, mert akkor el tudjuk fogadni az ajánlatot és 

meg tudjuk kötni a kivitelezési szerződést. Ha viszont nem kapjuk meg a pótlólagos támogatást, akkor majd döntünk, 

hogy van-e annyi saját forrásunk, amit hozzá kell tenni a beruházás megvalósításához, vagy nincs, és ha nincs, akkor 

nem tudjuk megvalósítani a projektet. De hangsúlyozom, hogy ez csak a másik két projektnél, a járda, buszmegálló és 

gyalogátkelőhely kialakításánál, valamint a tó körüli futópálya kialakításánál lesz majd kérdés, mert azok a nagyobb 

összegek. A Víziszínpad lelátó felújításánál nagyjából 15 %-kal magasabb a beérkezett ajánlat, mint a tervezői 

költségbecslés, ami kb. 3 millió forinttal több a tervezetthez képest.  Egy 200 milliós beruházásnál a 15%-os mérték már 

nem 1-2 millió forint többletkiadást jelent, de erről majd akkor beszélünk, ha beérkeznek az árajánlatok és látjuk a 
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tényeket. Ha magasabbak lesznek az ajánlatok, mint a rendelkezésre álló fedezet, akkor indul az említett ráemelési 

eljárás, hogy pótlólagos támogatást igénylünk. A támogatás megítélése pedig valószínűleg annak a függvénye, hogy 

van-e tartalék abban az alapban vagy nincs. Mi abban a szerencsés helyzetben vagyunk – és azért bízom benne, hogy 

kapunk plusz támogatást - mert időben viszonylag elől vagyunk, hiszen nekünk nagyrészt készen voltak a terveink, 

hamarosan indulhat a közbeszerzés, és így előbb be tudunk nyújtani, majd mindent. Most a közbeszerzőkön múlik, hogy 

mikor tudják a másik két projektre vonatkozóan elindítani a közbeszerzési eljárást, mert tele vannak munkával és 

ezekben a lépésekben rájuk várunk, hogy mikor haladnak, mivel a közbeszerzést nélkülük nem tudjuk megindítani.  

De most ost a Víziszínpad lelátó felújítására vonatkozó közbeszerzési eljárás a téma, ezzel kapcsolatban kell 

meghoznunk az eljárást lezáró döntésünket. A határozati javaslat arról szól, hogy a Boltív Bau Kft.-t nyertes 

ajánlattevőnek kihirdetjük, megemeljük a fedezet összegét, bízva abban, hogy ezt még pályázaton belüli 

átcsoportosítással a pályázati támogatásból tudjuk finanszírozni, valamint felhatalmazást adtok nekem arra, a 

vállalkozási szerződést a nyertes ajánlattevővel az Önkormányzat nevében aláírjam. Ennek azért van nagyon nagy 

jelentőség, mert szeretném, ha még idén nyáron kikerülnének a székek a lelátóra, mert ha csak szeptemberben kerülnek 

ki, akkor akár jövő tavasszal is kikerülhetnek, minek koptassa a téli időjárás.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mikor valósul meg a beruházás? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha most döntünk, akkor 15 nap múlva tudunk szerződést kötni a Boltív Bau Kft-vel, aki ezt követően megrendeli a 

székeket és az egyéb szükséges anyagokat. Ezek a székek nincsenek készleten, le kell gyártani. Nagyon necces a dolog. 

A vállalkozó már érdeklődött a beszállítónál, úgy tudom 5-7 hét a gyártási idő. Szeretném, hogy ma döntsünk a 

Víziszínpad lelátó felújítására vonatkozó közbeszerzési eljárás lezárásáról, azért, hogy még az ide nyári rendezvényeknél 

élvezhető legyen a felújítás. Vállaljuk be ezt a plusz 3,5 millió forintot, mert ezt az összeget a legeslegrosszabb esetben 

önerőből is hozzá tudjuk tenni. A költségvetésben 5 millió forintot terveztünk be ilyen célra. Van kérdés a napirenddel 

kapcsolatban? 

 

Ivanics András képviselő  

Látom, hogy elég nagy különbség van a legalacsonyabb és a legmagasabb összegű árajánlat között. Ebből az összegből 

meg is tudják csinálni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez innentől kezdve nem a mi felelősségünk. 

 

Ivanics András képviselő  

Igen értem, csak eléggé nagy a szórás, a legmagasabb és az elfogadott között. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Gondolom, hogy a legmagasabb összegű árajánlatnál a garancia is feljebb viszi az ajánlati árat. Két év garanciát vállalt a 

székekre.  

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ez valószínű, hogy így van. 

A másik két projektnél meg valószínűleg az fogja feljebb vinni az ajánlati árat, hogy csak feltételesen írjuk ki a 

közbeszerzést. Valószínűleg az is egy áremelő tényező, mert a vállalkozó feltehetőleg bekalkulálja, hogy szerződést 

majd csak kb. fél év múlva kötünk és a kivitelezés meg csak utána kezdődik. A két nagy beruházásnál sajnos nem tudjuk 

ezt az áremelő tényezőt kiküszöbölni. Én nem merem bevállalni, hogy lenyilatkozzuk, hogy van rá fedezet. Arról nem 

beszélve, ha ezt lenyilatkozzuk, akkor a saját forrást biztosítanunk kell és már nem nyújthatunk be igényt pótlólagos 

támogatásra. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mire megkapjuk a plusz támogatást, megint eltelik majdnem egy év, amely idő alatt emelkedni fognak az árak. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Viszont csak a beérkezett ajánlatok alapján lehet plusz támogatásra igényt benyújtani, onnantól kezdve az ár fix, az 

ajánlattevő már nem emelheti meg az árat. Szerintem ő bekalkulálja az ajánlati árba azt, hogy csak jóval később lesz 

döntés és szerződéskötés.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Csak érdekességként mondom, mert nem ide tartozik, hogy a vasanyagot olcsóbban vesszük meg, mint három hónappal 

ezelőtt. Javasolták is, hogy most csináljuk meg a lelátót, mert ennél olcsóbb nem lesz a vasanyag. 
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Torma Andrea polgármester 

Nyilván sokat számít, hogy most jó ez Euró árfolyam. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És akkor ezek a székek lesznek, amit itt látunk, ugye? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, olyan műanyag székek lesznek, mint amilyenek a stadionokban vannak. Bézs színű lesz az egész és középen kék 

színnel „Bánk” felírat lesz benne.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És ez hány darab szék? 

 

Torma Andrea polgármester 

962 lesz a lelátón. A tervező kimérte, hogy mennyi fér el.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Sokkal több fő egyébként sem jöhet be, mert van egy szűk keresztmetszet. A rendezvényekhez kapcsolódóan a 

Víziszínpad és lelátóra vonatkozóan van egy kiürítés számítás, amely meghatározza, hogy hány fő tartózkodhat 

egyidejűleg az adott helyszínen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ezek elég masszív székek, van oldala is, kényelmesek. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És ez olyan cég, aki még tud majd gyártani pótlólag széket, ha eltörik néhány darab belőle? 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy írtuk ki a közbeszerzést, hogy plusz 40 darabot kell tartalékba beszereznie a nyertes ajánlattevőnek. Nem tudom, 

honnan kitől szerzi be a kivitelező a székeket, de feltételezem, hogy stabil cég. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Volt erre valami kalkuláció, hogy most mennyien férnek be és mennyien fognak beférni, ha pad helyett székek lesznek?  

 

Torma Andrea polgármester 

Nagyjából ugyanannyian fognak beférni, mint eddig. 

 

Ivanics András képviselő  

Kb. 900-an férnek el, nem volt ezer ülőhely eddig sem. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor számoztuk be legutóbb az ülőhelyeket, amikor a covid járvány miatt a rendezvényekre előzetesen regisztrálni 

kellett. Akkor kiméregettük, hogy hányan férnek el. 803 fő ülőhely volt az akkori kalkuláció alapján. Ha szorosabban 

ültek, mint ahogy mi számoltuk, akkor valamennyivel többen is elférhettek. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor a mostani számítás még jobb is, mert több lesz az ülőhely. 

És a beton résszel mi lesz? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az csak javítva lesz, mert nem fért bele a teljes felújítás a költségvetésbe. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És ez kap egy burkolatot vagy a betonra lesz ráültetve az ülőke? 

 

Torma Andrea polgármester 

A fa deszkák ott maradnak és arra lesz rárakva a szék. A megrepedezett betonaljzat és a lépcsők javítva lesznek, de azt 

nem tudom, hogy milyen technológiával. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És azok a fa deszkák vannak olyan jó állapotban, hogy még kibírja? 
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Torma Andrea polgármester 

Igen azok jók, időjárás álló. 

 

Ivanics András képviselő  

Szállodáknál használják ezt a fát külső teraszok borítására. Tényleg nagyon jó, csak a beton, amire rá lett téve, nyeklik 

egy pár helyen. Azt vízszintbe kell hozni, mielőtt rárakják az ülőkéket, úgyhogy biztos ki fogják javítani. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ahogy az előbb elmondtam a határidőket, úgy néz ki, hogy július 1-ig, a Bánki Nyár nyitó rendezvényéig nem készül el 

a lelátó felújítás. Én úgy kalkulálom, hogy jó esetben július közepére elkészülhet. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem a témához tartozik, de a fáról jutott eszembe. Lesz ez a stégfestés program. Azokat a stégeket is lefestik, amik így-

úgy-amúgy állnak? 

 

Torma Andrea polgármester 

OSB lapra fognak festeni a résztvevők, és majd az OSB lap le lesz rögzítve a stégre, annak is a tó felőli részére, oda 

ahová ki szoktak ülni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Értem. Oda a padok elé. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Ha lekopik, megcsúnyul vagy tönkremegy, akkor le lehet venni és akár lehet egy újabb ilyen akciót is csinálni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Rossz állapotban vannak a stégek, pedig javítgatjuk őket évről évre. 

 

Torma Andrea polgármester 

14 csapat indul a stégfestésen. Tehát az azt jelenti, hogy innen a strandbejárattól számítva lesz lefestve 14 stég. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azok a stégek talán jó állapotban is vannak, fel lettek újítva. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, azok a stégek jók. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Az OSB lapok is egy idő után tönkre mennek, azok azért nem vízállók. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az OSB lapokat, ahogy a felhívásban is olvashattátok a Drongo Kft. kedvezményes áron biztosítja a részünkre, ezzel 

szponzorálják a programot. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Milyen vastagságú OSB lapokat adnak? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt nem tudom pontosan, talán 1 centi. 

Egyébként lehetett szavazni a benyújtott tervekre. A szavazást lezártuk és „az élet fája” című alkotás kapta a legtöbb 

előzetes szavazatot. De erről majd az Egyebek napirend keretében beszéljünk! 

Ehhez a napirendhez kapcsolódóan van-e még kérdés?  

Javaslom, hogy a határozati javaslatot egészítsük ki és nettó összegek mellett tüntessük fel a bruttó összegeket is, mert a 

közbeszerzés nettó összegben történik, de a pályázati támogatást bruttó összegben kell elszámolni. 

A közbeszerzésekről szóló törvény 27.§ (5) bekezdése előírja, hogy az eljárást lezáró döntés tekintetében testületi 

döntéshozatal esetén név szerinti szavazást kell alkalmazni. A név szerinti szavazásunk menete, hogy az aljegyző fel 

fogja olvasni a képviselő-testület tagjainak névsorát, és kérem, hogy a feltett kérdésre saját nevénél mindenki 

„egyetértek”, vagy „ellenzem”, vagy „tartózkodom” kijelentéssel szavazzon! 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 
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Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: egyetért-e azzal, hogy a 

képviselő-testület a Bánk Község Önkormányzata, mint ajánlatkérő által indított, a TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-

00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” pályázatból finanszírozott „Víziszínpad lelátó 

felújítása” tárgyú közbeszerzési eljárást a bírálóbizottság döntési javaslata alapján eredményesnek hirdeti, a Boltív-Bau 

Kft., a BGTSM-22 Építő Kft., valamint a BVB Smart Solutions Kft. ajánlattevőket érvényes ajánlattevőként kihirdeti, és 

nyertes ajánlattevőként a Boltív-Bau Építőipari, Tervező és Kivitelező Kft ajánlattevőt hirdeti ki; egyetért-e az erről 

szóló határozati javaslat elfogadásával? 

 

Torma Andrea polgármester:  „egyetértek” 

Ivanics András képviselő: „egyetértek” 

Csizmár Gábor alpolgármester: „egyetértek” 

Hugyecz Enikő képviselő: „egyetértek” 

Hákli Tibor alpolgármester: „egyetértek” 

 

Torma Andrea polgármester: megállapítom, hogy a Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

45/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bánk Község Önkormányzata, mint 

ajánlatkérő által indított, a TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, 

„Élhető településfejlesztés Bánk községben” pályázatból finanszírozott „Víziszínpad lelátó 

felújítása” tárgyú közbeszerzési eljárás vonatkozásában (továbbiakban: közbeszerzési 

eljárás) – a Bírálóbizottság döntési javaslatát elfogadva – az alábbi közbeszerzési eljárást 

lezáró döntést hozza: 

 

• A képviselő-testület a rendelkezésre álló fedezet összegét nettó 2.899.238 Ft-tal (bruttó 

3.682.032 Ft-tal) megemeli, és a rendelkezésre álló fedezet összegét – a 

30/2023.(III.24.) képviselő-testületi határozatban meghatározott nettó 17.809.948 Ft 

(bruttó 22.618.633 Ft) összeg helyett - nettó 20.709.186 Ft (bruttó 26.300.666 Ft) 

összegben állapítja meg. 

• A képviselő-testület a lefolytatott közbeszerzési eljárást eredményesnek kihirdeti, 

tekintettel arra, hogy a legjobb ár-érték arányt megjelenítő ajánlat érvényes, az 

ajánlatot benyújtó ajánlattevő alkalmas a szerződés teljesítésére, és a rendelkezésre álló 

fedezet elegendő a szerződés teljesítésére. 

• A képviselő-testület érvényes ajánlattevőként kihirdeti a Boltív-Bau Építőipari, 

Tervező és Kivitelező Kft. (2643 Diósjenő, Dózsa György utca 28/b.), a BGTSM-22 

Építő Kft. (1224 Budapest Dózsa György út 23.), valamint a BVB Smart Solutions Kft. 

(2161 Csomád Dózsa György utca 20.) ajánlattevőket. 

• A képviselő-testület nyertes ajánlattevőként kihirdeti a Boltív-Bau Építőipari, Tervező 

és Kivitelező Kft. (2643 Diósjenő, Dózsa György utca 28/b.) ajánlattevőt, tekintettel 

arra, hogy az ajánlat érvényes, ajánlattevő alkalmas a szerződés teljesítésére, és az 

ajánlat a legjobb ár-érték arányt jeleníti meg, és a rendelkezésre álló fedezet elegendő a 

szerződés megkötésére és teljesítésére. 

• A képviselő-testület második helyezettet nem hirdet. 

 

Ajánlatkérő nevében a Képviselő-testület felhatalmazza a közbeszerzési eljárást lefolytató 

Dr. Sándor Ügyvédi Irodát, hogy a meghozott döntéseknek megfelelő tartalommal készítse 

el a közbeszerzési eljárásra vonatkozó összegzést, az eredményt hirdesse ki, és a 

közbeszerzési eljárást a jogszabályban előírtaknak megfelelően zárja le, valamint 

felhatalmazza a polgármestert, hogy a közbeszerzési eljárás lezárásához szükséges 

jognyilatkozatokat aláírja, és a kivitelezésre vonatkozó vállalkozási szerződést a nyertes 

ajánlattevővel megkösse.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős:   polgármester 
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5. Napirend Beszerzési szabályzat felülvizsgálata 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A beszerzési szabályzatban nagyjából a duplájára emeltük a 2018-ban elfogadott beszerzési értékhatárokat. A szabályzat 

módosítsa azért merült fel, mert várhatóan megsokszorozódnak a közüzemi díjak. Sokszor nincs rá mód, hogy másik 

ajánlatot kérjünk, vagy ha van ellenajánlat, akkor az kötött, mert például olyan szerződésünk van, hogy ha a szolgáltató 

megadja azt az árat, ami az ellenajánlatban szerepel, akkor muszáj vele szerződnünk. Nincs lehetőségünk arra, hogy 

három árajánlat között válogassunk. A kisebb munkák esetében pedig örülünk, ha van egy vállalkozó, aki elvállalja a 

kivitelezést, nemhogy árajánlatokat adjanak. Ez egyébként problémát jelent a pályázatoknál is, ahol viszont kötelező 

beszerezni három árajánlatot. Javaslom, hogy vizsgáljuk felül a beszerzési értékhatárokat és emeljük meg ezeket az 

összegeket, a saját munkánk gyorsítása és egyszerűsítése érdekében. A beszerzési szabályzat a közbeszerzési értékhatár 

alatti beszerzésekre vonatkozik, és a pályázaton kívüli beszerzésekre, mert arra más szabály vonatkozik. Ezzel 

kapcsolatban van-e kérdés? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Durván a duplájára emelnénk tehát a beszerzések értékhatárait? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, nagyjából mindegyik összeghatár a duplája lett. Pályázatok esetében természetesen ez nem érvényes, hiszen 

pályázati támogatás esetén szinte kivétel nélkül, minden esetben be kell szerezni három árajánlatot. A nagyobb 

beruházások pedig szinte minden esetben pályázati támogatásból valósulnak meg. A beszerzési szabályzat módosítása 

főleg a közüzemi díjak emelkedése miatt szükséges, mivel elképzelhető, hogy több milliós tétel lesz akár a közvilágítás 

költsége, akár más közüzemi díj. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért Bánk Község 

Önkormányzata beszerzési szabályzatának előterjesztett módosításával, és a módosításokkal egységes szerkezetbe 

foglalt, a Beszerzések lebonyolításával kapcsolatos eljárásrendről szóló szabályzat elfogadásával, és annak 2023. június 

1-jei hatályba lépésével, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül elfogadta a Beszerzési szabályzat 

előterjesztett módosítását, melyről meghozta a következő határozatot: 

 

46/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztettek szerint elfogadja és 

jóváhagyja, és 2023. június 1. naptól hatályba lépteti Bánk Község Önkormányzata 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt a Beszerzések lebonyolításával kapcsolatos 

eljárásrendről szóló szabályzatát. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

6. Napirend Magyar Falu Program Út, híd, járda építés/ felújítás -pályázati lehetőség 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Mint láttátok az előterjesztésben, kiírták az első Magyar Falu Program pályázatot, melynek keretében, út, híd, járda 

építésére vagy felújításra lehet pályázni. Mivel nincs önkormányzati tulajdonban lévő járda, ezért járda építésre vagy 

felújításra nem tudunk pályázni. Egyébként is csak anyagköltségre lehet támogatást igényelni, munkadíjra nem. Nincs 

olyan önkormányzati tulajdonban álló híd, ami felújításra szorul, ezért hídfelújításra sem tudunk pályázni. Felmerült 

lehetőségként a sportpályánál lévő híd, de az nem a mi tulajdonunk. Tehát tulajdonképpen csak útfelújításra tudunk 

pályázni. Számba vettük, hogy melyik a legrosszabb utunk. A Vasút utca van a legrosszabb állapotban, tényleg 

katasztrófa ahogy kinéz, gyakorlatilag szinte nem lehet rajta közlekedni, nagyobb esőzés esetén még gyalogosan is 

nehéz. A költségvetésbe is szerettük volna betervezni a felújítást, de sajnos nem fért bele, így a mostani költségvetés egy 

kisebb összeggel tartalmazza a Vasút utca kőszórását. Javaslom, hogy a Magyar Falu Program keretében a Vasút utca 
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felújítására nyújtsunk be pályázatot, mert az a legrosszabb utunk, szinte már nem lehet rajta közlekedni, a 

hulladékgyűjtő teherautó sem akar bemenni az utcába az út állapota miatt. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mire pályáznánk, csak kőszórásra? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, teljes útfelújításra, aszfaltozásra. Egyelőre nem tudom megmondani, hogy mennyibe kerül az útfelújítás költsége, 

mert addig nem akartam kihívni a tervezőt, amíg a testület nem hozott döntést, hogy melyik útra pályázzunk. Az 

összegnek egyébként sincs jelentősége, mert a Magyar Falu Programban a támogatás intenzitása 100 %-os, tehát akkora 

összegre nyújtunk be pályázatot, amennyi a tervezői költségvetésben szerepel. Azt tudni kell, hogy nem túl nagy a 

keretösszeg. A korábbi években is mindig sokkal több volt az igény, mint a rendelkezésre álló forrás. Most, hogy az 

állami költségvetést is sok minden terheli, így visszavettek a keretből. Kisebb a keret, de ugyanúgy sokan fogunk rá 

pályázni, mint eddig. Vagy kapunk támogatást, vagy nem. Ne éljük bele magunkat, egyelőre csak pályázunk, aztán 

meglátjuk. Ha kapunk támogatást, az azon túl, hogy jó lesz a Vasút utca, azért is nagyon jó lesz, mert akkor a szűkös 

költségvetésünkben megmaradna az az összeg, amit kőszórásra beterveztünk. Ha nem nyerünk, én akkor sem nyúlnék 

most ahhoz az összeghez, mert Ti is látjátok, hogy mindig jönnek váratlan fontos és nem kis összegű kiadások. 

 

Ivanics András képviselő  

Hány méter hosszú az az út? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Kb. 200 méter plusz 100 méter a bekötő. Lemértem az út hosszát, de az elejét is meg kellene csinálni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Hányan laknak ott? 

 

Torma Andrea polgármester 

Öt ház van az utcában és háromban laknak. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Plusz a Bagolyvár, mert ott is laknak. Ők is a Vasút utcán keresztül mennek fel az ingatlanhoz. 

 

Torma Andrea polgármester 

Van valakinek más javaslata? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha jön a tervező, akkor meg kellene mutatni neki az Orgona utca végét is, hogy azzal mit lehet kezdeni. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

Bánk Község Önkormányzata pályázatot nyújtson be a Magyar Falu Program keretében „Út, híd, járda 

építése/felújítása” című, MFP-UHJ/2023 kódszámú pályázati felhívásra, az Önkormányzat tulajdonát képező Bánk 

külterület 082 helyrajzi számú Vasút utca felújítására, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

47/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Magyar Falu 

Program keretében az „Út, híd, járda építése/felújítása” című, MFP-UHJ/2023 kódszámú 

pályázati felhívásra támogatási kérelmet nyújt be az Önkormányzat tulajdonában álló Bánk 

külterület 082 helyrajzi számú kivett közút művelési ágú, Vasút utca felújítására az alábbiak 

szerint. 
 

- A projekt megvalósítási helyszíne: Bánk külterület 082 hrsz. (Vasút utca) 
 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy 

gondoskodjon a pályázat határidőben történő benyújtásáról. 
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Felelős: polgármester 

Határidő: 2023. július 14. 

 

 

 

7. Napirend Szlovák Tájház ingyenes önkormányzati tulajdonba vétele 
 

 
Torma Andrea polgármester 

A Szlovák Tájház ingyenes önkormányzati tulajdonba vételével kapcsolatos előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés. 

Eddig is mi tartottunk fenn, mi kezeltük, tehát plusz költséget nem jelent, és legalább nő az Önkormányzat vagyona. És 

lesz olyan kötöttség, hogy ha bármit akarunk csinálni, akkor a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő engedélyét, 

hozzájárulását kell kérni. Van-e ehhez kérdés? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

2653 Bánk, Petőfi út 98. szám alatti, 77 helyrajzi számon felvett, kivett múzeum megnevezésű, 398 m2 területű ingatlan 

állami tulajdonból Bánk Község Önkormányzata tulajdonába történő ingyenesen, ellenérték nélkül történő átvételét 

vállaljuk és aki elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

48/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

1. Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti vagyonról szóló 2011. 

évi CXCVI. törvény 13. §-ában foglaltak, valamint az állami vagyonról szóló 2007. évi 

CVI. törvény 36. § (2) bekezdésének c) pontja alapján a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő 

Zrt-nél kezdeményezi és kérelmezi a Magyar Állam tulajdonában és a Magyar Nemzeti 

Vagyonkezelő Zrt. vagyonkezelésében lévő 2653 Bánk, Petőfi út 98. szám alatti, 77 

helyrajzi számon felvett, kivett múzeum megnevezésű, 398 m2 területű ingatlan 1/1 

tulajdoni hányadának ingyenes önkormányzati tulajdonba adását. 
 

2. Az ingatlant az Önkormányzat a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 

CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 7. pontjában meghatározott kulturális 

szolgáltatás, különösen a nyilvános könyvtári ellátás biztosítása; filmszínház, előadó-

művészeti szervezet támogatása, a kulturális örökség helyi védelme; a helyi 

közművelődési tevékenység támogatása feladatainak ellátása érdekében kívánja 

tulajdonba venni és helytörténeti gyűjtemény elhelyezése és működtetése céljára kívánja 

felhasználni. 
 

3. Bánk Község Önkormányzata vállalja a tulajdonba adás érdekében felmerülő költségek 

megtérítését. 
 

4. Az Önkormányzat tudomással bír arról, hogy az igényelt ingatlan műemléki védettség 

alatt áll, és az ingatlan önkormányzati tulajdonba kerülése esetén vállalja az ehhez 

kapcsolódó kötelezettségek megtartását és teljesítését. 
 

5. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a 2653 Bánk, Petőfi út 98. 

szám alatti, 77 helyrajzi számú ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adásával 

kapcsolatos eljárás során az MNV Zrt. felé teljes jogkörben eljárjon, és valamennyi 

nyilatkozatot megtegyen. 
 

6. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a 2653 Bánk, Petőfi út 98. 

szám alatti, 77 helyrajzi számú ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adására 

vonatkozó megállapodást aláírja. 

 

Határidő: 2023. május 31.  

Felelős: polgármester 
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8. Napirend Iskolakezdési és óvodáztatási támogatás 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Az iskolakezdési és óvodászatási támogatással kapcsolatban van-e kérdés? 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Ez azt jelenti, hogy mindkét támogatást továbbra is megtartjuk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

1000-1000 forinttal nem tudjuk megemelni mind az iskolakezdési, mind pedig az óvodáztatási támogatás összegét?  

 

Torma Andrea polgármester 

Jó lenne, de most ebben a szűk költségvetésben nem merem, talán majd jövőre, ha egy kicsit jobb lesz a 

költségvetésünk. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Mekkora összeg ez? 

 

Torma Andrea polgármester 

Kb. 400.000 Ft. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Minden településen van ilyen támogatás? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, nincs, ez önkormányzati döntés. Óvodáztatási támogatás nagyon kevés helyen van. Iskolakezdési támogatás 

Borsosberényben és Tolmácson is van, a többi környékbeli településről nincs információim. Én azt mondom, hogy a 

jövő évi költségvetésig várjunk. Örüljünk, hogy egyáltalán idén is tudunk adni támogatást. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez akkor nem olyan támogatás, amit kötelezően kell nyújtani? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Nem, a testület dönti el, hogy ad-e vagy sem. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Az óvodáztatási támogatás akkor is jár, ha a gyermek nem a bánki óvodába jár? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ez a bánki állandó lakosoknak jár. De most elmondhatjuk, hogy minden bánki gyerek a bánki óvodába jár. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én szülőként azt gondolom, hogy ha adunk, az jó. Az, hogy több vagy kevesebb egy-egy ezressel, az nem számít. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azért sokat költünk az óvodára. Most volt közegészségügyi ellenőrzés az óvodában és előírtak néhány dolgot, pl. 

csináljunk szellőzőt a wc.-be, szereltessünk fel szúnyoghálót stb, rengeteg apró-cseprő dolog van, ami előjön, és mind 

kiadás. Van-e még kérdés? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha már az óvodánál tartunk. Csináljuk akkor a járdát? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ha kész lesz az óvodatető felújítása. 
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Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Egy gondolat erejéig még visszatérve az iskolakezdési és óvodáztatásti támogatásra. Légy szíves hangsúlyozzátok az 

ismertségi körötökben, hogy a támogatási kérelem benyújtásának van egy végső határideje, ami jogvesztő. Tehát 

mindenki igyekezzen határidőben benyújtani a kérelmet! 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester  

Érekekett egy módosító indítvány, először azt teszem fel szavazásra: aki egyetért azzal a módosító indítvánnyal, hogy az 

óvodáztatási támogatás 2023. évi összegét gyermekenként 6.000 Ft összegben, az iskolakezdési támogatás 2023. évi 

összegét tanulónként 8.000 Ft összegben állapítsuk meg, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 1 igen szavazattal, 4 nem szavazattal, tartózkodás nélkül a módosító indítványt nem fogadta el. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk az iskolakezdési és települési óvodáztatási támogatásról szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással 

szavazzon!! 

 

A Képviselő–testület megtárgyalta az iskolakezdési és óvodáztatási támogatás nyújtásáról szóló előterjesztést és 5 igen 

szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő határozatot: 

 

49/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képvisel-testülete az Önkormányzat 2023. évi 

költségvetésében az egyéb nem intézményi ellátások előirányzatán belül települési 

óvodáztatási és iskolakezdési támogatás kiadásaira előirányzott összeg terhére települési 

óvodáztatási támogatás és iskolakezdési támogatás kifizetését rendeli el. 

 

A képviselő-testület a Bánk községben állandó lakóhellyel rendelkező és életvitelszerűen 

Bánk településen élő óvodás gyermek szülője vagy törvényes képviselője részére, valamint 

általános iskolai, középiskolai, és felsőfokú oktatási intézmény nappali tagozatán tanulói 

jogviszonyban állók, illetve kiskorúak esetén a szülő (vagy törvényes képviselő) részére az 

óvoda-, és iskolakezdéssel kapcsolatos kiadások enyhítésére egyszeri rendkívüli támogatást 

nyújt: 

• óvodás gyermeket nevelő szülő vagy törvényes képviselő részére gyermekenként 

egyszeri 5.000 Ft települési óvodáztatási támogatás; 

• általános iskolai, középiskolai, és felsőfokú oktatási intézmény nappali tagozatán 

tanulói jogviszonyban álló tanuló, illetve kiskorú esetében az eltartó (szülő vagy 

törvényes képviselő) részére tanulónként egyszeri 7.000 Ft iskolakezdési támogatást 

nyújt. 

 

A települési óvodáztatási támogatást és iskolakezdési támogatást 2023. október 2-ig lehet 

kérelmezni az önkormányzati hivatalban az erre rendszeresített nyomtatványon, valamint az 

óvodai-tanulói jogviszony igazolásával. A megállapított támogatás 2023. október 31-ig 

kerül kifizetésre az önkormányzat pénztárában. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a települési óvodáztatási-, és 

iskolakezdési támogatással kapcsolatos hatáskör gyakorlására, valamint a támogatás 

kifizetésére. 

 

Határidő: 2023. október 31.  

Felelős: polgármester 

 

 

 

9. Napirend Közterület-használat iránti kérelem 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A strandpénztár előtti közterületet szeretné a kérelmező használni, 2023. június 1-től 2023. szeptember 30-ig gyermekek 

által használható elektromos kisautó bérbeadására céljából. A közterület-használat mértéke 4 m2. 
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Hugyecz Enikő képviselő  

Hány darabot szeretne üzemeltetni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Szerintem egyet vagy kettőt. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A kérelemben nincs egyértelműen benne, de a közterület használat mértékéhez kétszer 2 m2-t írt. 

 

Ivanics András képviselő 

A 4 m2 az kevés hely az üzemeltetéshez, nem? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nyilván arra kéri a közterület-használati engedélyt, hogy mikor nincs használatban az elektromos kisautó, akkor ott 

tárolhassa. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Jobb lett volna, ha nem elektromos, hanem lábbal hajtós autók lennének, nem? 

 

Torma Andrea polgármester telefonon felhívja a kérelmezőt annak tisztázása érdekében, hogy hány darab elektromos 

kisautót szeretne a közterületen üzemeltetni, illetve elektromos helyett nem szeretne-e inkább lábbal hajtós kisautókat 

bérbe adni. 

 

Torma Andrea polgármester 

A kérelmező azt mondta, hogy a gyerekek körében nagyon népszerű most az elektromos kisautó, ezért Ő inkább 

elektromos autókat üzemeltetne, másrészt biztonságosabb is, mert ezt a szülő egy távirányítóval tudja irányítani, 

felülírni, amit a gyerek csinál, tehát hogy pl. nehogy bemenjen a tóba, de ha a testület ragaszkodik hozzá, akkor a két 

elektromos autó mellé vesz egy lábbal hajtóst is. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nekem még az lenne a kérdésem, hogy hogy fog működni. Nyugtát ad majd róla? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az már az ő felelősség. Mi kiadjuk az engedélyt, Ő pedig kifizeti a közterület használati díjat. Hogy ennek a 

tevékenységnek az adózási, nyugtaadási kötelezettségét hogy oldja meg, az már az Ő dolga. Van-e kérdés ezzel 

kapcsolatban? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

hozzájáruljunk gyermekjáték (elektromos autó gyermekeknek) üzemeltetése és bérbeadása céljából a közterület-

használatához és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

50/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Lángi István (székhely: 2653 Bánk, 

Jázmin utca 111., adószám: 57621777-1-32, nyilvántartási szám: 56266272) egyéni 

vállalkozó részére gyermekjáték (elektromos autó gyermekeknek) üzemeltetése és 

bérbeadása céljából a közterület-használatát engedélyezi, és a közterület használathoz az 

alábbi feltételekkel hozzájárul: 

• A közterület használat helye: 2653 Bánk, Tóparti sétány 148/4 hrsz. (strandpénztár 

épülete melletti közterület) 

• A közterület-használati engedély kizárólag a kérelemben megjelölt gyermekjáték 

üzemeltetésére (bérbeadására) vonatkozik. 

• A közterület használat kalkulált mértéke 4 m2. 

• A gyermekjáték (elektromos autó gyermekeknek) kizárólag úgy üzemeltethető, hogy 

a biztonságos közúti közlekedést nem zavarhatja. 
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• Az engedélyes a közterület használatáért egyedileg meghatározott, havi 12.000 Ft + 

áfa (havi bruttó: 15.240 Ft) összegű közterület-használati díjat köteles fizetni. 

• Az engedélyes köteles az igénybe vett közterületet folyamatosan tisztán tartani, a 

használatot követően köteles saját költségén az eredeti állapotot – minden 

kártalanítási igény nélkül – helyreállítani. 

• A közterület-használati engedély határozott időtartamig, 2023. június 1. napjától 

2023. szeptember 30. napjáig érvényes. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a fentieknek megfelelő tartalmú 

közterület-használati engedély kiadására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

10. Napirend Bánk község településrendezési eszközeinek módosítása (Bánk 96 hrsz. temető 

parkoló) - települési főépítész feljegyzésének elfogadása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A településrendezési eszközök módosítására vonatkozó határozat kiegészítéséről van szó, amelyről a márciusi ülésen 

döntöttünk. A temető parkolóra való építkezés miatti településrendezési eszközök módosításának az eljárása 

folyamatban van és ehhez szükség van arra, hogy a települési főépítész feljegyzését elfogadjuk és ezzel ki kell egészíteni 

a korábbi határozatunkat, ami arról szólt, hogy elindítjuk ezt az eljárást. Van-e ehhez kérdés, észrevétel? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

2003-ban elfogadott településrendezési eszközök, illetve ezen belül a helyi építési szabályzat módosítási szándékáról 

szóló 28/2023. (III.24.) határozatot kiegészítsük a települési főépítész feljegyzésének elfogadásával és elfogadja az eről 

szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

51/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2003-ban elfogadott 

településrendezési eszközeinek (helyi építési szabályzat) módosítási szándékáról szóló 

28/2023. (III.24.) határozatát az alábbiak szerint kiegészíti: 

 

A képviselő-testület a Bánk 96 hrsz-ú ingatlant érintő - építmények elhelyezésének 

lehetősége - településrendezési terv módosításának tartalmát meghatározó települési 

főépítészi feljegyzést elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

11. Napirend Beszámoló a Törpe Óvoda működéséről, az óvodai nevelési tevékenységről, valamint a 

2023/2024. nevelési év előkészületeiről 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A Törpe Óvoda működéséről szóló beszámolóval kapcsolatban van kérdés? Ha van kérdés, megpróbálok válaszolni, ha 

nem tudok, akkor a Böbi megválaszolja utólag. Én azt tudom mondani, hogy jól működik az óvoda, a dolgozók között jó 

az együttműködés, jó a kollektíva, a szülők részéről sem kaptunk panaszt, én maximálisan elégedett vagyok az óvoda 
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működésével. A légkört jónak érzékelem, amikor felmegyek, úgy látom, hogy a gyerekek jól érzik magukat. Gabi, 

Neked szülőként mi a véleményed? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nincs semmi probléma, véleményem szerint jó a közösség, a gyerekek szívesen járnak az óvodába. Működik minden, 

amit a Böbiék kitalálnak. A sportpálya is nagyon jó. A gyerekek várják, hogy mikor jön az Ákos bácsi, aki hetente 

egyszer edzést tart nekik. 

 

Torma Andrea polgármester 

Sok mindent csinálnak. Ültetnek, részt vesznek a rendezvényeinken, jönnek stéget festeni is. A falu életének szerves és 

aktív részesei. Én nagyon büszke vagyok az óvodánkra. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Még egy kérdés, ha már az óvodánál tartunk. A korábbi ülésen szó volt arról, hogy a gyerekek kísérése hogyan történik 

majd az iskolába. Erről volt már szó azóta? 

 

Torma Andrea polgármester 

Engem nem kerestek meg. Gabi, Te tudsz esetleg valamit? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Beszéltünk róla a szülőkkel. Péntekenként én hozom haza a gyerekeket a rétsági iskolában megtartott fociedzésről, és a 

szülők szeretnék, ha ez napi szinten, nemcsak az edzésekhez kapcsolódóan, is így működne. Volt arról szó, hogy a 

szülőknek melyik lenne könnyebb, ha reggel kísérné valaki a gyerekeket, vagy délután menne értük valaki. 

Megoszlottak erről a vélemények, mert a szülők többsége egyébként is megy dolgozni és elviszi a gyereket iskolába. 

Néhány apuka bevállalta volna, hogy ha van autó, akkor elmegy a gyerekekért, de én meg nem biztos, hogy ezért akarok 

egy autót fenntartani. A hazaút megoldása lenne inkább segítség, de valamelyik gyerek 14 óráig, valamelyik gyerek 16 

óráig van a suliban. Szóval nem egyszerű a történet. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mi is ebbe futottunk bele, amikor volt iskolabusz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igény lenne rá. Most is öt gyerek ballag el az óvodából. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Meg nem is biztos, hogy mindegyik gyerek Rétságra fog járni iskolába. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A szülőknek napi kapcsolatban kell lenniük, hogy például melyik gyerek beteg éppen, hol veszed fel a gyereket stb. Ezt 

nagyon jól össze kell szervezni. A szülőket kellene jobban bevonni ebbe. Csak ugye az egyik szülő rá meri bízni a 

másikra a gyerekét, a másik meg nem. Veséztük ezt a témát korábban is. Nem olyan egyszerű, hogy mindenkinek jó 

legyen és működjön is a dolog. A nyár folyamán fogunk róla beszélni. A szülők irányába is igyekeztem felvetni ezeket a 

problémákat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha gyermekek kísérése, szállítása az önkormányzat által szervezett formában működik, akkor kísérőt is kell biztosítani a 

sofőrön kívül. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A Manyi mivel jár a suliba? Meg lehetne próbálni vele összedolgozni. Ő biztos partner lenne ebben. Az első és második 

osztályosok esetében lenne szükség elsősorban kísérőre. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Próbálják meg megszervezni és mi támogatjuk valamilyen formában, ha tudjuk! 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az apróságokban rejlenek a problémák. Az iskolai rend az, hogy ha a szülő nem ír a KRÉTA rendszerben üzenetet a 

tanárnak, hogy a gyerekét elengedhetik az edzésre, akkor hiába van az iskola területén, a tornateremben az edzés, a tanár 

nem engedheti el a gyereket. Mindenhez szülői engedély kell. A szülői közösségnek is össze kell egy picit fognia. 

Mennek 2-3 autóval is Bánkról, úgy, hogy csak a saját gyerekét viszi iskolába. 
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Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Az iskola nem jelölheti ki a pedagógust kísérőtanárnak, aki a reggeli buszjáraton felügyel a gyerekekre? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Bánkról most nem jár senki, aki ott tanít a rétsági iskolában? 

 

Torma Andrea polgármester 

De, a Manyi. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ő meg tudná oldani a gyerekek kísérését. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De csak reggel. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, mert haza akkor jön, amikor Ő végez az iskolában. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Valaki napközis, valaki nem. Mikor veszed fel a gyereket, írt az anyuka, hogy jöhet-e a gyerek, vagy sem? Elég szigorú 

szabályok vannak már. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az óvoda működésével és az óvodai beszámolóval kapcsolatban van-e még hozzászólás? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a Bánki Törpe 

Óvoda működéséről, az óvodai nevelési tevékenységről, valamint a 2023/2024. nevelési év előkészületeiről szóló 

beszámolót, kérem, hogy kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta a Törpe Óvoda 

működéséről szóló beszámolót, és meghozta a következő határozatot: 

 

52/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Bánki Törpe Óvoda működéséről, az 

óvodai nevelési tevékenységről, valamint a 2023/2024. nevelési év előkészületeiről szóló, 

Valentné Konopás Erzsébet óvodavezető által elkészített beszámolót megtárgyalta és 

elfogadta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: óvodavezető 

 

 

 

12. Napirend A Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség és a Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 

2022. évibeszámolója 

 

 
Torma Andrea polgármester 

A Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség és a Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi beszámolójával 

kapcsolatban van-e hozzászólás, kérdés, vélemény?  

 

Ivanics András képviselő 

Meglepő, hogy milyen nagy arányban van a téves riasztások száma. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  4/2023. (V.23.) jegyzőkönyv 

 20 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a 

Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség, valamint a Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. 

évi tevékenységéről szóló beszámolót, kérem, hogy kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta a Balassagyarmati 

Katasztrófavédelmi Kirendeltség, valamint a Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi 

tevékenységéről szóló beszámolót és meghozta a következő határozatot: 

 

53/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 

Kirendeltség, valamint a Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi 

tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: - 

 

 

 

13. Napirend Beszámoló a Balassi Bálint Megyei Könyvtár Könyvellátási Szolgáltató rendszerének 

2022. évi munkájáról 
 

 
Torma Andrea polgármester 

A Balassi Bálint Megyei Könyvtár Könyvellátási Szolgáltató rendszerének 2022. évi munkájáról szóló beszámolóval 

kapcsolatban van-e észrevétel, kérdés, hozzászólás? 

 
Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a Balassi 

Bálint Megyei Könyvtár Könyvellátási Szolgáltató rendszerének 2022. évi munkájáról szóló beszámolót, kézfeltartással 

szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

54/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 

Kirendeltség, valamint a Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi 

tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: - 

 

 

 

14. Napirend Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámolóval kapcsolatban van-e 

kérdés, hozzászólás, észrevétel? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az 

önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 2022. évi ellátásáról szóló átfogó értékelést, kérem, hogy 

kézfeltartással szavazzon! 
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A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta az önkormányzat 

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámolót, és meghozta a következő határozatot: 

55/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak 2022. évi ellátásáról szóló átfogó értékelés megtárgyalta és 

elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: - 

 

 

 

15. Napirend Beszámoló az önkormányzat szociális ellátásairól 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A szociális ellátásokról szóló beszámolóval kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, vélemény? 
 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az 

önkormányzat szociális feladatainak 2022. évi ellátásairól szóló beszámolót, kérem, hogy kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta az önkormányzat 

szociális feladatainak 2022. évi ellátásairól szóló beszámolót és meghozta a következő határozatot: 

 

56/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete az önkormányzat szociális feladatainak 

2022. évi ellátásairól szóló beszámolót megtárgyalta és elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:  - 

 

 

 

16. Napirend „Békepárti határozat” támogatása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

„Békepárti határozat” támogatásáról szóló előterjesztéssel kapcsolatban van-e észrevétel, kérdés hozzászólás, más 

javaslat? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért az országgyűlés 

által elfogadott, az orosz-ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló 5/2023.(III.31.) OGY határozatban, ún. békepárti 

határozatban foglaltakkal, és támogatja a határozatban szereplő, az országgyűlés által megfogalmazott megállapításokat, 

és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, hogy kézfeltartással szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

57/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az országgyűlés által elfogadott, az 

orosz-ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló 5/2023.(III.31.) OGY határozatban, ún. 

békepárti határozatban foglaltakkal egyetért és támogatja a határozatban szereplő, az 

országgyűlés által megfogalmazott megállapításokat. 
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Határidő: azonnal  

Felelős: - 

 

 

 

17. Napirend Strandon új beléptetőrendszer kiépítése (szóbeli előterjesztés) 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Onnan indult ki az egész kérdés, hogy július 1-jétől a strand, mint turisztikai attrakció tekintetében is kötelező lesz az 

NTAK felé történő adatszolgáltatás. A mostani beléptető rendszer nem tudja az adatszolgáltatást teljesíteni. 

Megkérdeztem a céget, aki biztosítja ezt a programot, de azt mondák, hogy ők nem is tervezik, hogy ezt a fejlesztést 

központilag megcsinálják. Ha mi szeretnénk, akkor részünkre megcsinálják ezt a fejlesztést kb. 2 millió forint + áfa 

összegért. Anyagilag ez tűnik a kedvezőbb megoldásnak, de ugyanakkor a beléptetésnél minden marad úgy, ahogy most 

van. Viszont az elmúlt három év tapasztalat alapján azt mondhatjuk, hogy jobb, gyorsabban és egyszerűbben 

működtethető rendszert is el tudnánk képzelni. Nem vagyunk maradéktalanul elégedettek a rendszerrel. A beléptetés 

jelenleg úgy zajlik, hogy a rendszerben ki kell választani, hogy milyen típusú jegyet kér a vendég. Tehát a rendszerben 

egyszer végig viszik a jegyeladást, utána érvényesítik a beléptető kártyákat, majd végül beütik a pénztárgépbe a 

megvásárolt jegyek árát, amit a vendég vagy készpénzzel vagy bankkártyával vagy pedig SZÉP kártyával kifizet. 

Mindezek után pedig elkérjük a beléptetőkártya kauciós díját, amit csak készpénzben tudunk kezelni, mert amikor 

hazamegy a vendég, azt vissza kell neki fizetnünk. Egyrészt a szoftverrel sem vagyunk elégedettek, mivel nem átlátható, 

nem tudunk belőle megfelelő és jól használható statisztikát előállítani, és nem is igazán felhasználóbarát. Másrészt, ami 

a Klárinak a szívügye, hogy a belépőkártyák után fizetendő kauciótól szabaduljunk meg, itassuk ki. Mind adóügyi 

szempontból, mind készpénzkezelési szempontból problémás. Gond az is, hogy például záráskor a vendég még maradna, 

de a pénztár már zár, így nehézkes visszafizetni a kauciót, macerás az egész. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Körülbelül 300 darab belépőkártya már hiányzik, mivel nem hozzák vissza.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mennyibe kerül most egy kártya? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Kb. annyiba, mint a kaució díja, tehát megterül. Nem is az anyagi részéről van szó. De ha a vendég visszajön mondjuk 

50 db kártyával, amit ő korábban elvitt, annak a kauciója ott kell, hogy legyen a pénztárban, amihez biztosítanunk kell 

megfelelő mennyiségű váltópénzt. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mert egyébként van olyan, hogy pár nap múlva visszajön vendég, hogy „bocsánat, véletlenül hazavittem a kártyát”. 

Szóval ez nagyon nehézkes, problémás. Ehelyett kerestünk másik megoldást. Megkerestünk két céget, akiktől kértünk 

árajánlatot. Mindkét cég beléptető rendszere ugyanazzal a logikával működik, csak más cég által forgalmazott, más 

szoftverről van szó. Az sem mindegy, hogy milyen szerkezet van a forgóvillában, mivel nem tud kommunikálni egy 

másik cég által kifejlesztett programmal. Én azt hittem, hogy veszünk egy másik szoftvert és összeprogramozzák a 

meglévő forgóvillával, de egyáltalán nem így van. Minden cég levédi a saját szoftverét és eszközeit. Megkaptátok Ti is 

az egyik árajánlatot, a magam észéről én ezt találom a legjobbnak, csak hát sajnos nagyon drága. Ez a rendszer úgy 

működne, hogy a beléptető szoftver egyben online pénztárgépként is funkcionál. Tehát nem kell külön kezelni a 

szoftvert és külön a pénztárgépet, és ezen felül meg tudja csinálni automatizálva az NTAK-os adatszolgáltatást, továbbá 

nem belépőkártyákat használnánk, hanem visszatérnénk a karszalagos megoldásra. Leporellóba a mi nevünkre 

nyomtatott karszalagot veszünk, a vendég azt kapja meg belépéskor, amin van egy vonalkód és azt érvényesítjük a 

belépés napjára és azzal tud belépni a forgóvillán. Ezáltal megszabadulunk a kauciótól, a vendég pedig így nem tudja 

elhagyni a belépőkártyáját, és nem is kell rá külön vigyáznia, mert a kezére kell tenni a karszalagot. Például az is 

többször gond volt, hogy elhagyta a belépőkártyáját és nem tudta kinyitni a szekrényét. A másik előnye a karszalagnak, 

hogy sokkal ellenőrizhetőbb, látjuk, hogy mindenkin van karszalag, és így tudjuk, hogy belépőjegyet váltott. Sajnos volt 

rá példa, hogy a saját szememmel láttam – pedig én csak szúrópróbaszerűen járok le – hogy valaki a pizzéria kerítésén át 

mászott be a strandra kb. 20 méterre a pénztártól. Én nyilván rászólok az illetőre, ha ilyet látok, és ki is küldtem őket, de 

a diákok nem mernek szólni. Ezzel az erővel máshol is bemászhatnak, bejöhetnek illegálisan, ki tudja hányan. Ha 

karszalag lesz a kártya helyett, legalább megint látni fogjuk, hogy ki visel karszalagot, lesz egy látszólagos kontroll, és 

nem lehet úgy kijátszani a belépést, mint a kártya esetében. Szóval ez az új beléptető rendszer véleményünk szerint egy 

jobb a megoldás lenne. Jogosan merül fel a kérdés, hogy miért ilyen drága. Két pénztárgépet üzemeltetünk a 

strandpénztárban. Meg kell vennünk két darab komplett számítógépet, tehát magát a hardvert is, nem csak a szoftvert, 

mivel csak a NAV által jóváhagyott, konkrét hardvert lehet online pénztárgépként használni, a benne lévő, NAV által 
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engedélyezett mindenféle eszközzel. Tehát hiába van két számítógépünk a pénztárban, amire fel is lehetne telepíteni a 

szoftvert és elvileg ugyanúgy működne, nem tehetjük meg, mert a NAV csak a cég részére engedélyezett egységes 

hardvereket hagyta jóvá. Ezért meg kell vennünk két komplett számítógépet, ami önmagában is drága és meg kell 

vennünk hozzá a szoftvert. Ez a két tétel nagyon drága, a többi tétel kisebb összeg, de sok kicsi sokra megy. Az már nem 

olyan drága például, hogy a forgóvillákban ki kell cserélni az agyat. Az öltözőszekrényeket sajnos nem lehet majd a 

karszalaggal nyitni-zárni, ahhoz chippel ellátott óra kellene, de az még többe kerülne, mert ahhoz fel kellene szereltetni 

egy óraolvasót az öltöző falára, mint ahogy a nagy fürdőkomplexumokban is működik. Az öltözőszekrények esetében 

vissza kell térünk a kulcsos megoldáshoz.  

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Arányaiban nézve nem nagy számban veszik igénybe a szekrényeket. Én úgy gondolom, hogy kényelmileg ez a kulcsos 

megoldás senkinek nem fog gondot jelenteni. 

 

Ivanics András képviselő  

És nem lehet valakinek eladni a feleslegessé vált számítógépeket? 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy gondoltam, hogy ha döntünk ebben a kérdésben és ezt a megoldást választjuk, akkor megbeszélem a 

rendszergazdával a gépek hasznosíthatóságát. Itt, a hivatalban van olyan gép, ami öregebb meg rosszabb, mint a 

strandpénztárban lévők. Elhozzuk onnan a hivatalba a számítógépeket, vagy átgondoljuk, hogy hol lehetne őket 

hasznosítani, például az óvodában vagy a Leveleki Üdülőben, tehát bárhol, ahol rosszabb számítógépek vannak, mint 

ezek. Ha nem kell sehová, akkor akár használt gépként el is lehet őket adni. Ezek az új számítógépek már olyanok, 

amelyek egy lépésben meg tudják oldani a pénztárgép kezelést is. És végre az is meg fog történni, amit mindig kértünk, 

hogy az összes ingyenes bánkinak is lesz karszalagja. Tehát a pénztárosoknak muszáj lesz beütni, mert az ingyenes 

belépőket nem mindig ütötték be, viszont nekünk kellett volna adat a statisztikához, azért, hogy ha ellenőrzést kapunk, 

akkor pontosan meg tudjuk mondani, hogy éppen hány vendég van a strandon.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, meg a mai világban az is kellemetlen, hogy jó sokat utazol, aztán még állj sorba háromnegyedórát a gyerekkel a 

tűző napon, mert a sok adminisztráció miatt lassan megy a jegykiadás, jegykezelés. 

 

Torma Andrea polgármester 

Négy féle procedúrát kellett végigcsinálni a pénztárosoknak: egyszer ki kellett választani a szoftverben a megfelelő 

jegyet, aztán külön kellett érvényesíteni kártyát, a jegy árát beütni a pénztárgépbe és végül elvenni a belépőkártya 

kaucióját és ezzel készpénzt kezelni. Nagyon macerás és hosszadalmas volt az egész. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Ha kevesebben fognak úgymond belógni, akkor több lesz a bevétel is, ami valamilyen szinten kompenzálni fogja ezt a 

6,5 millió forintos kiadást. 

 

Torma Andrea polgármester 

5,2 millió forintba kerül, mert az ÁFA-t vissza tudjuk igényelni, de akkor sem kevés ez az összeg. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Két pénztárról meg két beléptető kapuról beszélünk, ugye? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. A karszalaggal mindkét kaput, úgy ahogy jelenleg is van, ki és belépésre is tudják majd használni. A karszalagot 

nem tudja átadni másnak, mert rá van téve a kezére.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Így akkor nem is tudjuk pontosan, hogy hány bánki jár le a strandra? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nagyjából tudjuk. Kevesen járnak. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Lakcímkártyát kell mutatni? 

 

Torma Andrea polgármester 
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Lakcímkártyát és személyazonosító igazolványt is be kell mutatni a bánkiaknak az ingyenes belépéshez, mert a 

pénztárosok nem ismerik őket. Az összes látogató közül kb. 3-5% a bánkiak aránya. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Sokan nem értik, ha lehet bankkártyával fizetni, akkor a kauciót miért kell készpénzzel fizetni. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Ha bankkártyával fizetnék a kauciót, akkor a nap végén nem biztos, hogy mindenkinek vissza tudnánk fizetni a kaució 

díját, mert nem lenne annyi készpénz a kasszában. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Igen, nem tudod lehúzni bankkártyáról a kaució díját, mert azt be kell ütni a pénztárgépbe, a kaució meg ugye nem 

bevétel. Meg talán egy egyszerűbb programot egy egyszerűbb ember is tud kezelni. 

 

Torma Andrea polgármester 

A referenciájukban is benne van, hogy több fürdőnek a beléptetőrendszerét is ők csinálták. Kértem egy másik cégtől is 

ajánlatot, ők szállásnyilvántartással is foglalkoznak. Az ő ajánlatuk egyébként 6,7 millió forint, plusz ehhez jön még 

hozzá az alkalmazandó programok kedvezményes előfizetési díja is, ami havi 112.000, Ft-ba kerül. Tehát az Ő ajánlatuk 

még magasabb, de ők is egy nagyon profi cég. Mindkét cég, akitől árajánlatot kértünk nagyon profi, nagy helyeken, 

nagy fürdőkben használják a beléptetőrendszerüket. A másik cégtől is meg kellene venni a két számítógépet, az összes 

tartozékával együtt, ami 4,5 millió forintba kerül. Gondolom, hogy ezek speciális számítógépek. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

A pénztárgépek fenntartása is drága. Harmincezer forintba kerül egy akkumulátor csere, miközben áramról működik. 

Kijelzőt kell cserélni. Mindennek van fenntartási költsége. De mondjuk az online pénztárgépeket is el lehet adni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És akkor ezekkel az új gépekkel helyben tudnak majd számlát is készíteni, ugye? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. A jelenleg használt rendszerrel nem lehetett számlát előállítani. A pénztáros felvette az adatokat, és itt, a hivatalban 

készítették el a kolléganők a számlát, amit vagy vissza kellett vinni kinyomtatva a strandpénztárba vagy e-mailben 

elküldtük a vendég részére. Most ezzel az új programmal már lehet számlát is kiállítani. Veszünk egy nagyon egyszerű 

nyomtatót és a pénztárosok ki is tudják ott helyben nyomtatni a számlát. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nyilván én megértem, hogy szükség van egy ilyen rendszerre, még akkor is, ha nem olcsó. De ez a költségvetésbe be 

volt tervezve? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, sajnos ez egyáltalán nem volt betervezve. Annyit tudunk tenni, hogy a betervezett eszközvásárlásokat nem 

valósítjuk meg, tehát nem veszünk semmi eszközt a strandra. Tervezetük, hogy veszünk többek között egy kültéri 

pingpongasztalt a strandra. Egy eszközbeszerzés valósul meg, mert azt már megrendeltük. Évek óta kérés a strandolók 

részéről, hogy szereltessünk fel egy nagy kültéri órát, amit a tóból is látnak. Egy ilyen kültéri óra megközelítőleg 

500.000 Ft-ba kerül, 80 cm átmérőjű, hogy messziről is lehessen látni. Ezen az egy eszközvásárlásáson kívül minden 

mást elvetünk. Sajnos ez csak néhány százezres tétel. Én azt mondom most, hogy minden olyan saját fejlesztést, amit 

beterveztünk - például a Leveleki Üdülő tűzjelzőrendszerének kiépítése, amit nem tudom hány éve cipelünk, vagy a  

viziszínpad villámhárító rendszerének kiépítése, meg a központi téren lévő kis tó helyreállítási munkái - ki kell húznunk, 

vagy legalábbis halasztanunk kell, amíg nem látjuk tisztán és biztonságban az anyagi helyzetünket. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez a kötelező adatszolgáltatás már él most is?  

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, július 1-től lesz kötelező adatot szolgáltatni az NTAK felé. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És nincs valamennyi türelmi idő?  

 

Torma Andrea polgármester 

Nincs. Sőt még nyári koncertekről is kell majd adatot szolgáltatni, meg a Tájházról is. 
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Hugyecz Enikő képviselő  

És akkor ezt a szoftvert lehet használni akár a rendezvényeknél is. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, mert ez csak beléptetőrendszer. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Vagy megvetetjük velük a strandpénztárban a jegyet és úgy mennek be. 

 

Torma Andrea polgármester 

Elképzelhetőnek tartom, hogy lehetne, hogy oda beteszünk egy jegyértékesítő szoftvert is.. De ott most az a megoldás 

rajzolódik ki, hogy a Broadway jegyiroda, akivel szerződésben állunk a rendezvényekre történő online jegyértékesítés 

kapcsán, fejleszti a jegyértékesítő rendszert és elvileg július 1-jétől tudunk majd adatot szolgáltatni az NTAK felé. Ha 

nem készül el a fejlesztés július 1-ig, akkor elég nehéz dolgunk lesz, mert akkor minden egyes eladott jegyről egy külön 

szoftverrel kell egyedileg adatot szolgáltatnunk. Visszatérve a beléptető rendszerre, mi a véleményetek? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Húzni az időt nem tudjuk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Azért nem tudjuk húzni az időt, mert az online pénztárgéphez beszerelendő eszközt egy másik cég gyártja az országban 

és több hét a szállítási idő. Emiatt kétséges, hogy július 1-re, amikortól adatot kell majd szolgáltatni, egyáltalán meg 

tudják-e csinálni az új beléptetőrendszert. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Gondolom, hogy nem csak minket érint ez a probléma. A Balatoni strandokon ugyanez lesz a probléma, mert erre senki 

nem volt előre felkészülve. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Nekünk annyi, ami kicsit speciálisabb, hogy a beléptetőrendszerrel is kompatibilisnek kell lennie. Ha csak arról lenne 

szó, hogy az NTAK felé történő adatszolgáltatásra képes legyen a rendszer, az sokkal egyszerűbb lenne, de akkor a 

beléptetőrendszerünkkel még mindig nem történt semmi. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tehát akkor visszatérnénk a régi módszerhez és valakinek ellenőrizgetnie kell a jegyeket. Mi beszéltünk erről a Klárival, 

én most az ő mondatát ismételném meg: ez a fejlesztés a működésünkhöz kell, olyan működéshez, amiből bevételt 

várunk. Ha nem teremtünk jó működési feltételeket és színvonalat, akkor hogy várunk megfelelő forgalmat. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Meg mi az előnyösebb? Amúgy sincs munkavállaló. Meg kell bízni egy embert, aki ellenőrzi a jegyeket. A beléptetés 

lassú, vendégeket fogunk vele veszíteni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Az emberi tényező mindig egy hibalehetőség, a rendszer meg automatikusan ellátja a dolgát. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Azért vannak ott fiatalok, akik olyan nagyon nincsenek túlterhelve. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Próbáljuk kiszűrni azokat, akik nem idevalók. 

 

Torma Andrea polgármester 

Térjünk vissza a strand beléptetőrendszerhez. Van-e ezzel kapcsolatban még kérdés esetleg? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk az ASSA ABLOY Opening Solutions Hungary Kft. árajánlatát és az árajánlatban foglaltak szerint 

megrendeljük az Önkormányzat tulajdonában és üzemeltetésében lévő bánki Tó-Strandra történő új beléptetőrendszer 

teljeskörű kiépítését, kérem, kézfeltartással szavazzon!  
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A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

58/2023. (V.23.) Képviselő – testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az ASSA ABLOY 

Opening Solutions Hungary Kft. árajánlatát elfogadja és az ASSA ABLOY Opening 

Solutions Hungary Kft-t megbízza az Önkormányzat tulajdonában és üzemeltetésében lévő 

2653 Bánk, Petőfi út 61. szám alatti bánki Tó-Strandra történő új beléptetőrendszer 

teljeskörű kiépítésével. 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy 2653 Bánk, Petőfi út 61. szám 

alatti bánki Tó-Strandra az új beléptetőrendszer teljeskörű kiépítését az ASSA ABLOY 

Opening Solutions Hungary Kftt-től megrendelje, a szükséges jognyilatkozatokat megtegye, 

és a beléptetőrendszer kiépítésére vonatkozó vállalkozási szerződést az ajánlattevővel az 

Önkormányzat, mint megrendelő nevében megkösse. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős: polgármester 

 

 

 

18. Napirend Egyebek 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Egy üdülőtulajdonostól érkezett egy kérelem arra vonatkozóan, hogy helyezzünk ki az üdülőterületre is kutyapiszok-

gyűjtő kukát, olyat, mint amilyen a tóparton is van. Ezzel kapcsolatban mondjatok véleményt! Megkérdeztem a 

kolléganőmet, és mi azon a véleményen voltunk, hogy ne tegyünk ki ilyen kukát, de mondjatok véleméyt! A probléma 

az, hogy az üdülőterület nagy, mindenhol sétáltatnak kutyát. Hová helyezzük ki a kukát? A lakóövezetben sincs ilyen 

kuka, csak a tó körül van kettő. Egy ilyen kuka ára kb. 100.000 Ft. A kérelmezőnek az volt a panasza, hogy vagy 

otthagyják a kutyapiszkot, vagy a kis zacskót az első kukába beledobják. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Tapasztaltuk a szemétszedéskor, hogy zacskóba csomagolva szét van hajigálva a kutyapiszok. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

De akkor legalább hagyná ott a kutyapiszkot, mert zacskóval együtt nem fog lebomlani. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Ha valaki bezacskózza, akkor már miért nem viszi el a következő kukáig? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem mondom, hogy ez nem probléma, mert sajnos az, de minden utcasarokra nyilván nem tudunk ilyen kukát tenni. 

Felmerül a kérdés, kinek a háza elé tegyük és ki üríti majd ki? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen, kinek a háza elé tegyük? Ott fog büdösíteni! 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Meg abba is lesz majd minden más bedobálva, úgy, mint a szelektív hulladékgyűjtőbe. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És mindig visszamegy majd a tulajdonos a kutyával a kukához? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt mondom én is, hogy olyan nagy a terület, hogy egyet kitenni teljesen felesleges. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Én úgy gondolom, hogy aki az üdülőterületen sétáltat kutyát, annak van ott ingatlana. Vigye haza a kutyapiszkot és 

dobja be az otthoni kukába! 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

De ezek a kutyaürülék tárolók nem inkább városi környezetbe valók, ahol nincs zöldterület? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha nem szedik össze a kutyapiszkot és a házad előtt vágod a füvet, akkor a fűnyíró mindent fog vele csinálni.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Tehát ha oda csak egy sima kukát rakunk ki, meg zacskót, akkor ugyanott vagyunk, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezek attól kutyapiszok tárolók, hogy van az a zacskótárolója és el tudja onnan venni a zacskót. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akinek van kutyája az visz magával zacskót, csak az a baj, hogy az ürülékes zacskót nem tudja mibe bele dobni.  

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Vigye haza! 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én is azt mondom! 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, fogja meg a zacskót és vigye haza, majd otthon kidobja. Szóval mit döntsünk erre a felvetésre? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És ezt nem tudjuk valamilyen szinten szabályozni?  

 

Torma Andrea polgármester 

És akkor valaki ott fog állni az utcasarkon és ellenőrzi? Aki fejben nem tart ott, hogy magától hazavigye, attól, hogy 

leírjuk egy rendeletbe, még nem fog változni semmi. Ugyanúgy nem fogja megcsinálni és szankcionálni sem tudjuk, 

mert nem vagyunk ott, hogy ellenőrizzük.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Az ingatlantulajdonosokat sem értem. Van kukájuk. Akkor miért hagyja, hogy ott heverjenek szétdobálva a háza előtt a 

színes zacsik, miért nem dobja be a saját kukájába? Tudom, hogy rossz megfogni, főleg, ha valaki finnyás, de fog egy 

lapátot és kidobja. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én maximum azt tudom elképzelni kompromisszumos megoldásként, hogy senkinek ne legyen a háza előtt, hogy ide a 

sarokra, ahol a faház volt, oda leteszünk egy kutyapiszok tárolót, és akkor a lehetőség megvan. De akkora a terület, hogy 

ugyanúgy nem fogja idáig elhozni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha kiteszünk egy kukát, abba nem az lesz, hanem minden más szemét. 

 

Ivanics András képviselő  

Meg a zacskó el fog fogyni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ezt többen kérték, vagy csak egy valaki? 

 

Torma Andrea polgármester 

Egy valaki írta az e-mail-t, hogy vegyük fontolóra a kutyapiszok tároló kihelyezést az üdülőre. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha most erre az egy igényre rögtön kirakunk egy kukát, fél éven belül lesz tíz másik igény másra. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Engedjük el! 
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Torma Andrea polgármester 

Akkor egyetértünk abban, hogy nem helyezünk ki kutyapiszok tárolót az üdülőre? Nevelődjenek meg a kutyatartók. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ha egy ki lesz rakva, akkor még egy kell, aztán még egy, és a fele úgysem fogja belerakni a kutyapiszkot. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Meg akkor majd az is lesz, hogy az egyik utcában miért van, a másikban miért nincs. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Van facebook csoport, oda ki kell írni, hogy problémát jelentenek a szétdobált kutyapiszokkal teli zacskók. Mindenki 

legyen kedves vigye haza és dobja be a saját kukájába. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én nem is gondoltam volna ilyet, hogy zacskóstól ott hagyja. Azt hittem, az a probléma, hogy nem szedi föl. Mert 

amúgy a természet elrendezi. Jó, akkor úgy látom, ebben egyetértünk, hogy nem helyezünk ki az üdülőterületre 

kutyapiszok tároló kukát. 

Nekem lenne még két másik témám. Az egyik, hogy pénteken a Kemping területén, illetve a környékén ismét 

megrendezésre kerül a Honvéd Kadét Akadályfutó Verseny. A szervező két területre vonatkozóan benyújtott közterület-

használat iránt kérelmet: a Vasút utca melletti úgynevezett.kisrétre, és a nagyparkoló és patak közötti zöldterületre. 

Mindkét területet ingyen megkapták a Verseny megtartása céljából. A másik szintén csak egy tájékoztatás. Szombaton 

Gyügybe van meghívásunk, a strandfürdő szezon megnyitó rendezvényére, fél kilencre kell ott lennünk. Fél kilenctől 

nagyjából egy óráig U-11-es focitorna lesz, utána a felnőtt csapat játszik a gyügyi felnőtt csapattal, és délután pedig 

kulturális műsorok lesznek, fellépőkkel, táncolnak, énekelnek, kirakodó vásár stb. A rendezvény annak az apropóján 

kerül megrendezésre, hogy most nyit ki a fürdő. A rendezvény 22 óráig tart. Ide vagyunk hivatalosak, jön a Bánk-

Dalnoki Akadémiából az U11-es és a felnőtt csapat, szülők, kisérők, vezetőség. Én biztosan megyek, de mindannyian 

meg vagyunk hívva. Aki tud jönni, az szóljon, mert akkor úgy utazunk. Vasárnap pedig a gyermeknapi rendezvényünket 

tartjuk a strandon. Szerintem megint egy nagyon jó kis rendezvény lesz.  

Gabi, Te szerettél volna még valamit az Egyebekben. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én is ezzel kapcsolatban akartam mondani egy pár gondolatot. A kadét verseny főszervezője az OCR Sport Kft., ők 

kérték a közterület-használati engedélyt is. Ezt a Kadét Versenyt már 3. éve itt rendezik meg Bánkon. Tavaly is voltak itt 

magas beosztású honvédelmi vezetők, honvédségi sportolók, tartottak fegyver bemutatót és toborzást is, meg egy harci 

helikopter is körözött felettünk. Az ovisoknak is szóltam, hogy ha akarnak, akkor jöjjenek le. A múlt évben 400 

résztvevő volt, idén 600 gyerek fog versenyezni. Buszokkal érkeznek, úgyhogy a nagyparkoló valószínűleg tele lesz. 

Tavaly is nagyon jó rendezvény volt.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És kapnak enni valahol? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Van nekik az a nagy katlanos honvédségi kifőzde, úgyhogy kapnak enni-inni. Fegyelem van, egy darab szemetet nem 

hagynak el.  

 

 

További hozzászólás nem volt. A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülés keretében folytatta. 

 

 

 

 

 Torma Andrea Henczné Hekli Bernadett 

 polgármester aljegyző  

 

 

A jegyzőkönyv hiteles. 

 

 

Hákli Tibor 

alpolgármester 


